

Additions and notes to the checklist of lichens and lichenicolous fungi of Cape Verde

PIETER P. G. VAN DEN BOOM

Abstract: Thirty-six taxa of lichens and lichenicolous fungi are reported as new to the Cape Verdean Islands. Some rare species are also mentioned in the annotated list. Two species are described as new: *Polycoccum atrostriatae* and *Thelopsis africana*. *Caloplaca phlogina*, *Didymellopsis perigena*, *Graphis cincta* and *Thelopsis flaveola* are new to Africa. Short descriptions about ecology and distribution of most taxa are provided.

Zusammenfassung: 36 Taxa von Flechten und flechtenbewohnenden Pilzen werden als neu für die Cap Verdeschen Inseln registriert. Einige seltene Arten werden ebenfalls in der annotierten Liste erwähnt. Zwei Arten werden neu beschrieben: *Polycoccum atrostriatae* und *Thelopsis africana*. *Caloplaca phlogina*, *Didymellopsis perigena*, *Graphis cincta* und *Thelopsis flaveola* sind neu für Afrika. Angaben zu Ökologie und Verbreitung sind bei fast allen Taxa angeführt.